
Número 11  ¦  26-09-2019 Pàg. 444

Senyor Ferri, el Consell –com veu– aborda, des de mirades 
diverses i de forma coordinada, un problema complex que 
ens afecta a tota la societat i que junts hem d’aconseguir 
fer possible eixa lluita contra la ludopatia, que és un mal del 
nostre segle .

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, president .

Continuarem amb les preguntes de control .

Ara, la pregunta que formula, en nom del Grup Vox 
Comunidad Valenciana, la seua síndica, il·lustre diputada Ana 
Vega .

La senyora Vega Campos:

Muchas gracias, señor presidente .

Señor presidente, muchas gracias por darse cuenta de 
que las preguntas que se han hecho hasta ahora eran del 
Grupo Parlamentario Vox, le agradezco el reconocimiento 
pero espero que ahora las conteste todas de una vez . 
(Aplaudiments)

Nos gustaría que nos contestara cómo va a justificar, cómo 
justifica usted el gasto de 20 millones en publicidad insti-
tucional en los últimos cuatro años y si considera de 
verdad que, vista la situación económica de la Comunidad 
Valenciana, era necesario que usted se gastara 43 .000 euros 
en autopromocionarse en una entrevista en la publicación de 
un periódico inglés .

Muchas gracias .

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà el president del Consell .

El senyor president del Consell:

Senyor president .

Señora Vega, en primer lugar, quiero mostrar mi solidaridad 
con la portavoz de su partido en Elx que ha sido víctima de 
una agresión de violencia machista . (Aplaudiments) Porque 
piense lo que piense su grupo, créanme, lo lamento, esto es 
violencia machista .

Mi gobierno y yo mismo trabajaremos, y lo estamos traba-
jando desde la vicepresidenta en el pacto contra la violencia 
de género, trabajaremos desde la máxima apertura para que 

este combate sea de todas y de todos, como lo está siendo en 
la inmensa mayoría de fuerzas políticas y sociales .

En relación a la cuestión que usted plantea, por cierto, en una 
pregunta que ha tenido un cierto itinerario estrambótico, 
por decirlo de alguna manera, es que no cumplía ¡nada! Para 
ser gente de orden pues han demostrado al inicio bastante 
desorden (aplaudiments), pero, bueno, yo creo que ha sido 
una buena decisión la de la mesa porque no se puede quedar 
nadie sin expresar su opinión . Pero, respecto a lo que usted 
ha planteado, es simplemente decirle que es absolutamente 
falso lo de la entrevista pagada, ¡es falso! Punto final.

Y, en segundo lugar, respecto a la publicidad institucional, 
tiene como objetivo simplemente comunicar a las ciudada-
nas y ciudadanos los servicios que presta la administración, 
así como las informaciones de interés público para facilitar 
los derechos de los ciudadanos . No hay campañas de auto-
bombo del pasado, lo que estamos haciendo son campañas 
que tienen que ver con aquello que es fundamental para el 
interés general . Pero, bueno, eso es lo que estamos haciendo 
porque la Ley valenciana de publicidad institucional del 2018 
blinda este uso como herramienta de todas y de todos .

Pero, ¿usted piensa que no se debe invertir en publici-
dad institucional? ¿Que no es importante que los ciudada-
nos tengan acceso a las ayudas? ¿Que no sepan por ejem-
plo ahora cómo tienen que dirigirse, cómo tienen que actuar? 
Bueno . ¿Usted está en contra de las campañas contra los 
incendios, para la protección, para prevenir? ¿Está en contra 
de esto? Sinceramente, no lo entiendo .

Y le digo una cosa, son 5 millones al año, muchísimo menos 
de lo que antes gastaba el Partido Popular .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, president .

Té la paraula la síndica del Grup Vox .

La senyora Vega Campos:

Muchas gracias .

Mire, señor presidente, si de verdad es mentira que usted 
se gastó 43 .000 euros en una entrevista en The Guardian, 
¡queréllese contra los medios que lo están diciendo! 
¡Queréllese! (Aplaudiments) ¡Ya está bien! Si es mentira, 
¡queréllese!

Y, mire, es que por desgracia no esperaba otra respuesta de 
usted eludiendo otra vez responsabilidades y tirando balo-
nes fuera, como siempre . No deja de sorprenderme la forma 
de hacer política que tiene ustedes, de verdad, no deja de 
sorprenderme . Por un lado, se erigen como los adalides de 
los derechos de los ciudadanos, los salvadores de la sociedad, 
de los colectivos más vulnerables; y, por otro, está la reali-
dad, y es que a ustedes todo esto les importa más bien poco, 
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a ustedes lo que les importa es autopromocionarse y darse 
autobombo . Esa es la realidad .

Y, definitivamente, señor presidente, ustedes no tienen legiti-
mación ninguna para decir que su gobierno es el gobierno de 
las personas porque es mentira y a los hechos me remito . Y es 
que mientras su gobierno adeuda más de 34 millones de euros 
a las residencias de ancianos y casi cinco millones de euros 
a los centros de día de menores, ustedes se gastan 20 millo-
nes de euros en publicidad institucional, y no me refiero preci-
samente, no me refiero precisamente para la prevención de 
incendios, en publicidad institucional para darse autobombo 
al gobierno del Botànic. A eso me refiero, y lo sabe perfecta-
mente . (Aplaudiments)

Pero es que, dígame una cosa –y lo repito–, si es mentira, 
queréllese contra el medio que lo dice pero, mientras usted 
daba esa entrevista, ¿de verdad pensaba en los trabajado-
res de los centros de menores, de las residencias de ancia-
nos, aquellos que no estaban cobrando su nómina en tiempo? 
¿Pensó usted en el esfuerzo que hacen todos los ciudada-
nos de esta comunidad para levantarse cada día a pagar los 
impuestos y levantar las persianas? Es que a ustedes no les 
importa la gente, les importa su botànic y su gobierno . Ya 
está . (Aplaudiments) Y es que uno debe de predicar con el 
ejemplo porque, si no, al final, lo que se es pues es un hipó-
crita, eso es lo que es .

Pero es que es más, es que usted en esta entrevista no iba a 
promocionar la Comunidad Valenciana, iba a promocionarse 
a usted, a vender su libro, a vender al botànic y a pegarse con 
la oposición, a promocionar a la oposición . Muy bien, eso es 
promocionar la Comunidad Valenciana .

Pero es que, claro, es comprensible porque usted es de la 
escuela de la señora Carmen Calvo, aquella que decía «esta-
mos manejando dinero público», y el dinero público no es de 
nadie, es de esa escuela, la de su compañera . (Aplaudiments) 
Pues ¿sabe lo que le digo? Que de quien no es el dinero 
público es suyo, ni de su gobierno, es de todos los ciudada-
nos . El dinero público es patrimonio de todos los ciudadanos 
porque los ciudadanos son los que lo generan con impues-
tos y contribuciones, y les cuesta mucho, y para generar ese 
dinero público los ciudadanos tienen que trabajar más de 
medio año para engrosar las arcas públicas para que, luego, 
ustedes se autopromocionen .

Y es por ello que los que gobiernan, ustedes, su Consell, tienen 
la obligación de cuidar y velar por él, porque tienen la obliga-
ción de emplear ese dinero público en beneficio del ciudadano 
y no en el suyo propio . Pero usted a lo suyo y el que venga 
detrás que arree, ¿verdad? Y, entonces, ¿dónde queda el bien 
común? Dígamelo, por favor, porque es que quiero saber para 
ustedes dónde queda el bien común, porque 20 millones de 
euros en publicidad institucional y 43 .000 euros en autopro-
mocionarse no es estar pensando en el ciudadano, no es el 
bien común, ni es el interés general . (Aplaudiments)

Pero es que tampoco tenemos que irnos muy atrás porque 
ustedes para autopromocionarse resulta que el botànic, la 
investidura, tenía que ser en domingo, y dijeron que iba a 
costar 3 .000 euros, y resulta que mi grupo parlamentario ha 
sacado a la luz que se gastaron más de 12 .500 euros en auto-
promocionar el gobierno del botànic . (Aplaudiments) ¡Ya está 
bien de mentir! ¡Ya está bien de mentir!

Y, bueno, señor presidente, esto no es velar por el interés 
general de la ciudadanía, esto es despilfarro en un momento 
en que nuestra comunidad está atravesando graves proble-
mas económicos y, de verdad, debería darles vergüenza .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà el president del Consell .

Té la paraula el president del Consell .

El senyor president del Consell:

Senyora Vega, li reitere allò que he dit abans, que una 
mentida contada mil vegades, dos mil vegades, no és una 
veritat . Això Goebbels ho va inventar i li va funcionar en 
algun temps però, afortunadament per a tots, finalment no va 
triomfar .

Mire, respecte a la publicitat institucional –i he de deixar-
ho clar– som una de les comunitats autònomes que menys 
invertix en publicitat institucional, i ara menys que abans . I 
això és demostrable i es pot dir amb total claredat . Però, ¡clar 
que hem de fer campanya de publicitat! Vosté diu que no; 
nosaltres pensem que són campanyes d’informació per a la 
ciutadania .

Quines són les campanyes més importants que hem fet este 
any? Per exemple, vosté està en contra de les companyes de 
lluita contra incendis? Vosté està en contra de les campanyes 
que hem fet per a la vacunació contra la grip? Està en contra 
de la campanya que s’ha fet per a informar de les ajudes a la 
vivenda? O està en contra de «El Nadal és valencià», que és 
una campanya feta en els sectors productius per tal de posar 
on pertoca el paper de la Comunitat Valenciana en unes 
festes tan entranyables com són les de Nadal? Està en contra 
de les campanyes contra la violència de gènere? ¡Ah!, a la 
millor eixa sí, a la millor sí, a la millor li pareixen mal . Però, els 
criteris que s’estan seguint en estes campanyes són criteris 
objectius i són criteris que servixen a l’interés general .

Li reitere, el contracte que es feu en el seu moment amb una 
empresa per tal de posicionar la Comunitat Valenciana en el 
mercat britànic no té res a veure amb una entrevista que no 
es va pagar, com ha dit la mateixa empresa, no es va pagar en 
absolut per eixa entrevista, va ser una qüestió al marge . El 
que es va pagar va ser un llibre, un llibre en el qual n’hi havia 
informació de la Comunitat Valenciana, un llibre que ha estat, 
a més, molt utilitzat en missions comercials i tal, i després un 
encarte també sobre l’economia valenciana .

I això és el que n’hi ha, i ho té a la seua disposició, i quan 
vullga ho pot tindre, si vol saber la veritat . Però, ja li dic, el 
mercat britànic per a nosaltres és un mercat molt important, 
continuarem treballant fent tot tipus d’actuacions . És fona-
mental posicionar a la Comunitat Valenciana com pertoca en 
este mercat .
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I això és el que n’hi ha, no n’hi ha res més; ara, es pot conti-
nuar intentant ferir, si pot intentar fer mal . Eixa és la reali-
tat, l’únic interés és un interés que no té res a vore en la veri-
tat . La veritat no passava per eixos escons de Vox, la veritat 
no passava per ahí .

Ara bé, jo crec que esta setmana tenim una bona notícia, 
parlant dels tribunals, crec que és una molt bona notícia, una 
sentència molt important per a Espanya, que vostés segur 
que també celebraran, com tots nosaltres, i és que per fi no 
honrarem en un lloc públic al dictador .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, president .

Té la paraula la síndica del Grup Vox Comunidad Valenciana .

 
La senyora Vega Campos:

Mire, señor Puig, de verdad, deje de ser condescendiente 
conmigo y queréllese contra el medio, que es el que está 
diciendo que usted se gastó ese dinero . Que no lo deci-
mos nosotros, lo está diciendo el medio de comunicación . 
Queréllese contra ellos .

Pero bien, de verdad, señor presidente, con todo el respeto 
que me merece usted y todo el Consell, todo el gobierno, 
¿cómo puede permitir que la señora vicepresidenta acabe de 
decir que no va a haber recortes en sanidad cuando la noti-
cia del periódico que salta es: «Compromís propone que sea 
Sanidad la que asuma los mayores recortes»? . De verdad, de 
verdad, vamos a dejar, vamos a dejar de mentir . (Remors)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor!

La senyora Vega Campos:

¿Va usted a permitir que se sigan haciendo recortes en 
Sanidad poniendo en riesgo la vida de personas? De verdad, 
porque esa…, señora Oltra, perdóneme, pero esa sí que es 
la conselleria de la vida y no la suya . (Aplaudiments) ¿Va a 
permitir usted que sigan faltando profesionales de la sani-
dad, material quirúrgico, maquinaria, material de limpieza 
para mantener la asepsia adecuada en los centros sanitarios? 
Porque recuerde que se está tratando la vida de las personas . 
Es que estamos hablando de algo muy importante .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà la consellera de Sanitat .

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut Pública:

Mire, señoría, no va a haber ningún recorte en sanidad . 
(Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

Senyories, escoltarem la portaveu .

La senyora Vega Campos:

Señora consellera, de verdad que se lo agradezco porque se lo 
pregunté el otro día en la intervención y le pedí por favor que 
no hubiera recortes en sanidad, y le agradezco que lo diga 
públicamente . Espero de verdad que se cumpla y que sea 
verdad, que se cumpla . (Aplaudiments) Porque sinó le recor-
daré durante toda la legislatura esta noticia .

Y bueno, como aquí nadie contesta a nuestras preguntas, 
pues nosotros seguimos preguntando . (Veus)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor!

La senyora Vega Campos:

Señor presidente, va a seguir consintiendo recortes en educa-
ción, recortes de derechos también educativos, para seguir 
regalando dinero público a entidades pancatalanistas, como 
Escola Valenciana o la Plataforma per la Llengua, para el 
«Autobús per la llengua», y que el señor conseller venga a esta 
institución a invocar el artículo 14 de la Constitución, cuando 
es usted mismo el que lo está conculcando . (Aplaudiments) ¡De 
verdad! Es que es de vergüenza . Y lo conculca sistemática-
mente . Está conculcando el derechos de los padres a elegir la 
educación que quieren para sus hijos y en la lengua que quie-
ren que estudien, expulsando a los docentes interinos de la 
bolsa de trabajo por no tener el requisito lingüístico al final de 
su vida profesional y limitando la libre circulación de profe-
sionales en el territorio nacional, porque evidentemente un 
profesional de la educación de Murcia…

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

 
La senyora Vega Campos:

…no puede venir aquí, imponiendo el modelo catalán . Y yo le 
quiero preguntar si va a seguir consintiéndolo .

Muchas gracias . (Aplaudiments)
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El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà el conseller d’Educació, Cultura i Esports .

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Gràcies, senyor president .

Mire, anem a parlar del bien común y anem a parlar del 
despilfarro .

Bien común . Invertir 1 .300 euros més per alumne i any, com fa 
el govern del botànic, que quan vam arribar al govern .

Despilfarro . Que a la Comunidad de Madrid les famílies 
paguen un 27 % més de mitjana per escolaritzar els seus 
xiquets i xiquetes que a l’Estat espanyol, i en canvi ací (aplau-
diments) siga un 60 % menys .

Bien común quan governa el botànic . Despilfarro quan governa 
la dreta i les tres dretes . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor .

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

I no només això, no només això . (Veus) Mire, podem seguir, 
podem seguir . (Veus) Podem seguir parlant de bé comú o de 
despilfarro .

Bé comú . Contractar a més de quasi 8 .000 professionals més 
de l’educació .

Despilfarro . Tirar-los al carrer, com fan vostés també en 
Andalusia, on també governen, i el primer que han fet ha 
sigut tirar al carrer als interins, pujar les guarderies i el seu 
preu unitari i tancar unitats escolars . Eixa és la diferència .

Bien común . Botànic . Més de 8 .000 professionals més en 
l’educació, (veus) més de 424 .000 xiquets-xiquetes amb 
llibres gratuïts, més de 139.000 xiquets-xiquetes amb menja-
dor gratuït.

Despilfarro i retallades…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

 
El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

 . . .quan governa la dreta . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Finalitzarem la sessió de control, ara en la pregunta que 
formula, en nom del Grup Parlamentari Unides Podem, la 
síndica del grup, Naiara Davó . Escoltarem amb silenci .

Quan vosté vullga, senyoria .

La senyora Davó Bernabeu:

Gràcies, president .

Molt bon dia, senyories .

Molt bon dia, president .

Anem a vore si acabem amb un poc de calma i parlant de 
política tranquil·lament . Però abans de res volia mostrar 
el suport per part del nostre grup parlamentari d’Unides 
Podem també a les concentracions que hi hauran aquest 
cap de setmana contra l’emergència climàtica i donar suport 
a tots els activistes que arreu del món estan lluitant per la 
guerra . (Aplaudiments)

La repetició electoral, president, ha sigut un fracàs al que ens 
han abocat aquells que no han entés que Espanya, l’Espanya 
del segle XXI, és plural i diversa i ens demana governs a la 
seua imatge i semblança .

Com a ciutadana em sent indignada i frustrada per aquesta 
repetició, però com a síndica de Unides Podem la meua 
responsabilitat és continuar treballant per un futur de drets 
i modernitats, tant per a la nostra comunitat com per al 
conjunt d’Espanya .

Espanya travessa un greu moment d’inestabilitat i para-
lització, una paralització que la ciutadania no es pot 
permetre, una paralització fruit de càlculs electoralistes 
que converteixen els ciutadans en hostatges, en comptes 
de respectar-los com a poble que té les seues preocupa-
cions, necessitats i, per descomptat, les seues solucions .

Continuen havent dos models de pugna, president . Una 
Espanya moderna, justa i oberta, una Espanya gran, on caben 
totes les nacions, i una Espanya que vol mirar el futur amb 
valentia, garantint els drets de les majories i protegint dels 
abusos i va i vens d’uns mercats descontrolats .

L’altre model al servei de les elits, el model de l’Espanya 
estreta, de l’Espanya xicoteta que retalla drets i expulsa la 
gent . Sembla, malauradament, president, que Pedro Sánchez 
ha volgut donar-li una segona oportunitat a l’arribada 
d’aquest model .

President, nosaltres hem aconseguit una comunitat amb un 
acord de progrés, un govern de coalició popular i valent al 
servei de les valencianes i dels valencians . Un govern en què 
estem recuperant les institucions i posant-les a treballar al 
servei de la ciutadania .

Estic convençuda que vosté dorm tranquil a les nits i que tots 
i totes podrem dormir molt millor, especialment la ciutada-
nia, si aconseguim estendre el govern del botànic al conjunt 


